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این را می گوید

قهرمان نیم فصل 
شانس زیادی برای 

قهرمانی دارد

، مربــی  ر لــوس ویــرا اوســما
برزیلــی پرســپولیس در پاســخ 
بــه این ســؤال کــه آیــا کادر فنی 
از نحــوه بــازی تیــم و نتایجی که 
بــه دســت آمــده رضایــت کامل 
دارد، گفــت: »مســلماً مــا از 
نتایــج راضی هســتیم. در پایان 
نیم فصــل در صــدر جدولیم آن 
هم با چنــد امتیاز اختلاف. ولی 
همچنــان می توانیم بهتر و بهتر 
شــویم چراکه در بعضی بازی ها 
نوســان داشــتیم و کنتــرل بازی 
را از دســت دادیــم. مــا هــر روز 
در تمرینــات روی ایــن موضــوع 
کار می کنیــم تــا ایــن مســأله 
برطــرف شــود. بازیکنــان هــم 
تلاش و از خودگذشتگی زیادی 
نشــان داده انــد تــا شــکل بازی، 
تاکتیک هــا و مهارت هایمــان 

بهتــر شــود.«
تــی  رفتــن لوکادیــا چــه تأثیرا
روی شــرایط فنــی پرســپولیس 
گذاشــت؟ ویرا پاســخ می دهد: 
»اینکــه لوکادیــا تیــم مــا را ترک 
کــرد مشــکل بزرگــی بــود. او 
بهتریــن گلزن تیم بــود ولی من 
فکــر می کنــم کــه مــا بازیکنــان 
خــوب زیــادی داریــم و بــا تلاش 
همــه آنهــا کنــار هــم می توانیــم 
ایــن مشــکل را رفــع کنیــم. در 
ایــن مــدت بــا توجــه بــه رفتــن 
لوکادیــا مــا بایــد راه حل هــای 
جدیــدی بــرای نــوع بــازی تیــم 
پیــدا می کردیــم و خیلــی مهــم 
اســت کــه بگویــم بازیکنــان در 
این راه چقدر متمرکز و پرتلاش 
نــد کــه در برنامه هــای  بوده ا
تاکتیکــی جدیــد بــه مــا کمــک 
کننــد. مــن الان تیم مــان را بــا 
یــک ظرفیــت بیشــتر و شــعاع 
حرکتــی متنوع تــر می بینــم.«

ایــن مربــی برزیلــی از اینکــه 
نظراتــش را بــا کادر فنی و یحیی 
بــه اشــتراک می گــذارد، مفتخر 
اســت: »در کادر فنــی همــه 
بــرای نظــر هــم احتــرام قائلیــم. 
یحیی یک ســرمربی فوق العاده 
اســت. او شــناخت کاملــی از 
باشــگاه، اعضــای کادر فنــی و 
بازیکنــان دارد. یحیــی می داند 
کــه چطــور از هــر کــس بهتریــن 
عملکــردش را بــه کار بگیــرد، 
چــه بازیکنــان چــه کادر فنی. او 
فضــای خیلــی خوبــی درون تیم 
ایجــاد کــرده و مــا هــر روز راجــع 
بــه ایده هایمــان با هــم صحبت 
می کنیــم، از نــوع بــازی تیــم 
گرفته تا اســتراتژی برای تمرین 

و مســابقات«
پرســپولیس قهرمــان نیم فصل 
شــده و حــالا همــه می پرســند 
چقــدر شــانس قهرمانــی دارد. 
یــن ســؤال جــواب  ویــرا بــه ا
می دهــد: »فکــر می کنــم تیمــی 
کــه در نیم فصــل صدرنشــین 
جــدول اســت قطعــاً شــانس 
بیشــتری بــرای قهرمانــی لیــگ 
دارد و البتــه ایــن نظــر شــخص 
مــن نیســت و موضوعــی اســت 
کــه تاریــخ و آمــار هــم بــر آن 
صحــه می گــذارد. بــه نظــر مــن 
اگــر مثــل بازی هــای گذشــته 
متمرکــز و پرتلاش ظاهر شــویم 
می توانیــم در پایــان فصــل هــم 
لیــگ و جــام حذفی را به دســت 

بیاوریــم.«
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13پرسپولیس

مهدی عبدی

تصمیم نهایی ات را بگیر!

مهاجم قائمشهری پرسپولیس هیچ واکنشی به پیشنهادها و احتمال معاوضه 
بــا بازیکنــی دیگــر نشــان نمی دهــد. هــر چنــد گفتــه شــد هیــچ نامــه ای بــرای 
رضایتنامــه او نیامــده امــا بعــد خبر آمد فولاد حاضر اســت او را با مجید علیاری 
مهاجــم نیمکت نشــین خــود معاوضه کند. فولاد بشــدت دنبال مهاجم اســت 
و شــاید پرســپولیس بتواند در پســت دیگری هم بازیکن بگیرد اما عبدی باید 
تصمیــم نهایــی اش را بگیرد و شــاید تجربه یک فصــای جدید به کمکش بیاید.

پرسپولیس

تمرین بدون مصدوم

تمریــن دیــروز پرســپولیس از ســاعت 11 و 30 در ورزشــگاه شــهید کاظمــی 
شروع شد و بازیکنان 25 دقیقه در سالن وزنه زدند و سپس در زمین و در 
هوای آلوده حدود 55 دقیقه کار کردند. دیاباته در تمام بخش های تمرین 
حاضــر بــود و بــدون مشــکل تمرین کرد و به نظر می رســد تیم پرســپولیس 
فعــاً بازیکــن مصدومــی نــدارد. آیتم ویــژه این تمرین بــا کری خوانی نفرات 

ســفید و قرمــز در مصاف هــای تک به تک و شــوت بــه دروازه بود.

فرشاد پیوس

جدول گلزنان را نگاه کنید

مهاجمی که در پرسپولیس بازی می کند باید هر روز به جدول گلزنان نگاه کند. 
زمانی که ما بازی می کردیم مثل امروز روزنامه، سایت، خبرگزاری و فضای مجازی 
نبود اما من ســعی می کردم مرتب جدول گلزنان را که در هفته نامه های دنیای 
ورزش و کیهان ورزشی به چاپ می رسید، نگاه کنم. این رصد کردن جدول گلزنان 
باعث می شــد رقابت جدی تری برای آقای گلی داشــته باشــم و منفعل نباشــم. 

مهاجمی  هم که در پرسپولیس توپ می زند باید چنین نگاهی داشته باشد.

 علیپور: از کاندیدا شدن 
 مهدی برای آقای گلی و بهترین بازیکن 

فصل پرتغال واقعاً خوشحالم

 از طرف آقا یحیی
تماس گرفتند که 

برگردم پرسپولیس

علــی علیپــور مهاجم اســبق پرســپولیس موفق شــد در 
بــرد تیــم ژیــل ویســنته مقابل تیــم گیمارش یکــی از دو 
گل تیمش را به ثمر رســاند تا در پیروزی تیمش نقشــی 
اساســی ایفــا کــرده باشــد. بــه همیــن دلیــل بــا مهاجــم 
اســبق پرســپولیس کــه مــد نظــر ســرمربی تیــم بــرای 
تقویــت خــط حملــه قــرار گرفتــه گفت و گویــی داشــتیم 

کــه ماحصــل آن را بــا هــم مــرور می کنیــم.
  این روزها صحبت در این رابطه مطرح شده که 
پرسپولیس خواهان حضور تو شده. واقعاً یحیی 

گل محمدی خواهان تو شده؟
واقعیــت قضیــه ایــن اســت کــه آقــای خانبــان یکــی از 
مربیــان پرســپولیس از طــرف ســرمربی تیــم بــا مــن 
صحبــت کــرد و از علاقــه آقــا یحیــی بــرای پرسپولیســی 

شــدن بــا مــن گفت و گــو داشــت.
  پاسخ تو به ایشان چه بود و آیا واقعاً مایل هستی 

که به پرسپولیس تیم سابقت برگردی؟
من در صحبتی که با آقای خانبان هم داشتم به ایشان 
گفتم همیشــه پرســپولیس را دوست داشته و دارم اما 
فعلاً بازیکن تیم ژیل ویســنته هســتم چون یک فصل 

و نیــم دیگــر از قراردادم با این تیم باقی مانده اســت.
  با این وجود می خواهی بگویی که حضورت در 

پرسپولیس منتفی است؟
بایــد حرفــه ای فکــر کــرد. من هم بــا تیمم یک فصــل و نیم 
دیگــر قــرارداد دارم و اگــر پرســپولیس هــم مــرا می خواهد 
باید با باشگاهم مذاکره کند و رضایت آنها را جلب کند، به 
همیــن دلیل نمی توانم در خصــوص خودم تصمیم بگیرم 
و همه چیز به تصمیم باشــگاه ژیل ویســنته بســتگی دارد.

  از شرایط پرسپولیس باخبری و نتایج این تیم را 
دنبال می کنی؟

پرســپولیس امســال واقعاً تیم قدرتمندی اســت، به همین 
دلیــل هــم موفــق شــد بــا ارائه بازی هــای خــوب و هجومی و 
ارائه عملکردی موفق با صدرنشینی به کارش در نیم فصل 
خاتمه دهد، از این رو من بیشترین شانس را برای قهرمانی 
پرســپولیس قائلــم و معتقــدم پرســپولیس بــا بازیکنــان و 
کادرفنــی خوبــی کــه دارد حتماً قادر خواهــد بود با موفقیت 
بــه کارش ادامــه دهــد و با قهرمانی در پایان فصل باز هم به 
عنوان بهترین تیم ایران خودش را مطرح ســازد. من هم از 
اینکــه می بینــم تیم ســابقم اینطــور موفق عمل کــرده واقعاً 
خوشحالم و برای این تیم از ته دل آرزوی موفقیت می کنم.

  در بازی با تیم گیمارش هم خیلی خوب بازی 
کردی و یک گل زدی و یک گل دیگر هم زدی که 

آفساید گرفته شد!
بلــه مــا مقابل تیــم گیمارش نمایش خیلی خوبی داشــتم و 
خدا را شکر خودم هم در این دیدار واقعاً خوب بازی کردم، 
بــه نحــوی کــه یــک گل زیبا به ثمر رســاندم و یــک گل دیگر 
هم زدم که توســط داور بازی آفســاید اعلام شــد اما بیشــتر 
از ایــن گلزنــی از ایــن خوشــحالم که علاوه بــر اینکه گل زدم 
بــازی خیلــی خوبــی هــم ارائــه دادم که ایــن نمایش موجب 
شــد تا ســرمربی تیم از عملکردم نهایت رضایت را داشــته 
باشــد، از ســوی دیگــر این پیروزی موجب شــد تا هــواداران 
هم از نمایش و گلزنی ام بسیار راضی باشند که وقتی همه 
ایــن مســائل را در کنــار هــم قــرار می دهــم بــه ایــن موضوع 
می رســم کــه واقعــاً بــرد خیلــی خوبــی بــود کــه بــه دل من و 
هواداران مــان چســبید، نکتــه ای کــه واقعــاً به لحــاظ روحی 
نیــز موجــب شــد تــا در اوج شــرایط روحی روانی قــرار بگیرم 
و شــرایطم خیلــی بهتر شــود که این مســأله بــرای بازی های 
بعدی ام خیلی می تواند کارگشــا و کمک کننده باشــد و مرا 
در ارائه بازی های خوب و قوی و ادامه راه گلزنی کمک کند.

  تو و طارمی یکی از بهترین زوج های تاریخ 
پرسپولیس در خط حمله بودید اما چرا با وجود 

سابقه آقای گلی در فوتبال ایران کم گل زدی؟

بله من کم گل زدم چون چند بازی را به دلیل مصدومیت 
از دســت دادم و در چنــد بــازی هــم بــه عنــوان بازیکــن 
جایگرین به میدان رفتم اما اگر چنین مشکلاتی برایم به 
وجــود نمی آمــد حتماً در کارم موفق تر می شــدم و گل های 

بیشــتری بــرای تیمم به ثمر می رســاندم.
  دبل نکردی اما چرا بعد از گلزنی شادی گل خاصی داشتی؟

بله بدشــانس بودم که یکی از گل هایم قبول نشــد وگرنه 
دبــل کــرده بودم امــا در رابطه با اقدامم بعد از گلزنی باید 
بگویــم کــه به دلیل اینکه مــادر بزرگم به تازگی به رحمت 
خــدا رفتــه شــادی بعــد از گلم به گونــه ای بود کــه آن را به 
روح مادر بزرگ عزیزم که از دوران نوزادی خاطرات زیادی 

از ایشــان به یاد داشــتم تقدیم کردم.
  چرا تیم ژیل ویسنته نتوانسته به نسبت فصل 

قبل جایگاه خوبی در جدول داشته باشد؟!
شــرایط تیــم مــا هفتــه بــه هفتــه بهتــر می شــود و قطــع یقین 
بدانید با توجه به بازی های نسبتاً زیادی که باقی مانده حتماً 
جایگاهــی در خــور توجــه کســب خواهیم کــرد، جایگاهی که 
در خور شــأن جایگاه تیم ژیل وســنته و هواداران مان باشــد.

  در رابطه با موفقیت های مهدی طارمی در لیگ 
پرتغال چه نظری دارید؟

از موفقیت های مهدی طارمی دوست و همبازی خودم واقعاً 
خوشــحالم؛ بازیکنی که یکی از کاندیداهای آقای گلی اســت 
و از صمیم قلب برای او موفقیت های بزرگتری را آرزومندم.

  چرا تو را در لیست نهایی مسافران تیم ملی در 
جام جهانی ندیدیم؟!

بــه هــر حــال قســمت نشــد کــه در لیســت نهایــی تیــم 
ملــی باشــم امــا هــر چــه کــه بــود حتمــاً خیلــی دوســت 
داشــتم در تیم ملی باشــم و برای تیم کشــورم مثمر ثمر 
واقــع شــده و در لیســت نهایــی قــرار داشــته باشــم و از 

اینکــه در لیســت نهایــی قــرار نگرفتــم 
نارحــت شــدم امــا حــالا جــدا از 

هــدف اصلی ام کــه موفقیت در 
باشــگاهم اســت حتمــاً آنقدر 
در تیمــم می درخشــم کــه 
در لیســت تیــم ملــی بــرای 
جــام ملت ها حاضر باشــم 
و بهتریــن بازی هــا را ارائــه 
بدهم تا ان شاءالله در جام 
ملت هــا هــم موفــق باشــم.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

باید حرفه ای فکر کرد. 
من هم با تیمم یک 

فصل و نیم دیگر 
قرارداد دارم و اگر 

پرسپولیس هم مرا 
می خواهد باید با 

باشگاهم مذاکره کند 
و رضایت آنها را جلب 
کند، به همین دلیل 

نمی توانم در خصوص 
خودم تصمیم بگیرم 
و همه چیز به تصمیم 
باشگاه ژیل ویسنته 

بستگی دارد

 حتی اگر دیاباته و آل کثیر 
آماده شوند 

 یحیی فقط
با مهاجم ششدانگ 

تغییر سیستم می دهد

محمد قراگزلو
روزنامه نگار

پرســپولیس یحیی بعد از جام جهانی به لحاظ 
سیســتمی متحــول شــد. یحیــی کــه بعــد از 
موفقیت هــای برانکو طی ســه فصــل متوالی و 
قهرمانی نیم فصل کالدرون در لیگ نوزدهم با 
همان دســت فرمان پیش آمده و به سیســتم 
2-4-4 مربیان قبلی دســت نزده بود با اضافه 
کردن ســروش رفیعی به عنوان هافبک پاســور 
و پلــی میکری که خلأاش در فصل گذشــته به 
وضوح احســاس می شــد تغییر سیســتم داد و 

فصل را با سیستم 1-3-2-4 شروع کرد.
 

تغییر سیستم بعد از 5 فصل
بــا اضافه شــدن لوکادیــا، پرســپولیس مهاجم 
نوکش را پیدا کرد و در سایر پست ها هم جنس 
یحیی جور بود تا با همین سیستم امتیازهای 
لازم را جمــع کنــد. هر چنــد در دقایقی از نیمه 
برخی از این بازی ها دو مهاجم در زمین بودند یا 
سیستم به 1-4-1-4 تغییر پیدا کرد اما سیستم 
پایه همانی بود که گل محمدی در ابتدای فصل 
در نظــر گرفــت و با همــان پیش رفت. هر چند 
پرســپولیس با این سیســتم و بــا تنوع ظاهری 
کانال هــای حملــه خیلــی ســخت موقعیــت 
می ساخت و با حداقل اختلاف برنده می شد اما 
این نقد نسبت به چیدمان یحیی و سیستمی 
که او اتخاذ می کرد وجود داشــت و بســیاری از 
پیشکســوتان می گفتند چرا گل محمدی با دو 
مهاجــم بــازی نمی کند؟ این نقــد در صورتی به 
تدابیر او می شد که پرسپولیس در خط میانی 
مشکل داشت و به نظر نمی رسید اضافه کردن 
مهاجــم گرهــی از کار بــاز کند چرا کــه لوکادیا از 
حداقــل موقعیــت، گل می ســاخت و بــا همان 
گل های ســه امتیازی اش پرسپولیس به صدر 
جدول رسید. با رفتن لوکادیا اما شرایط تازه ای 
بــرای یحیــی بــه وجود آمد و او مجبــور به اتخاذ 
تصمیمی ویژه  شد. یحیی بعد از جام جهانی و 
در آستانه دربی تیمش را بدون مهاجم به زمین 
فرســتاد و از سیســتم 6-4 بهــره بــرد. در غیاب 
شیخ دیاباته همواره مصدوم، او اعتقاد داشت 
و دارد حامد پاکدل و مهدی عبدی در شرایطی 
نیســتند کــه در ترکیــب اصلــی قــرار بگیرنــد و 
بــه عبارتــی پاســخگوی نیــاز تیــم در آن منطقه 
نخواهنــد بــود. در ابتــدا به ایــن تصمیم یحیی 
انتقادهای زیادی وارد شد چرا که پرسپولیس 
دربی را نبرد و مقابل پیکان نیمه پایین جدول 
دو امتیــاز مهــم از دســت داد. بــا وجود شــدت 
گرفتــن انتقادهــا امــا یحیــی از سیســتمی کــه 
انتخاب کرده بود کوتاه نیامد و پرســپولیس با 
همیــن سیســتم گل گهــر و نســاجی را در لیگ 
برتر شکســت داد و از ســد ون پــارس اصفهان 

در جــام حذفــی عبور کرد. همیــن پیروزی های 
شــیرین باعث شــد همان پیشکسوتانی که از 
گل محمــدی بابــت بازی بــدون مهاجــم انتقاد 
می کردنــد، بگوینــد اتفاقــاً همیــن سیســتم 
خیلی هم خوب است و انعطاف پذیری بالایی 
دارد. این اتفاق در حالی رخ داد که قبل از این 
انتقادهایی به یحیی وارد بود که وقتی هافبک 
گلــزن نــداری نبایــد بــدون مهاجم بــازی کنی و 
این طوری عملاً گل زدن بســیار دشــوار خواهد 
شــد امــا درخشــش عمری و گلزنــی مدافعان و 
هافبک هــا بــه کمک پرســپولیس آمد تــا بازی 

بدون مهاجم هم طرفدار پیدا کند.
 

با ورود دیاباته تصمیم یحیی تغییر 
می کند؟

نیــم فصــل دوم از جمعــه و بــا بــازی خانگــی 
مقابل ذوب آهن آغاز خواهد شد و یحیی همه 
بازیکنانــش را در اختیــار دارد. با اضافه شــدن 
ســعید صادقــی خــط میانــی تکمیل شــده و با 
اضافــه شــدن شــیخ دیاباتــه و عیســی آل کثیر 
حالا پرسپولیس چهار مهاجم نوک دارد ضمن 
اینکه گفته می شود دنبال یک مهاجم خارجی 
دیگر هم می گردد. ظاهراً آل کثیر از نظر بدنی 
عقب اســت و شــاید یکی دو هفته دیگر آماده 
شــود اما شــیخ دیاباته می تواند از این بازی در 
لیست باشد. در این صورت این سؤال به شکل 
جــدی مطــرح خواهد شــد که یحیــی از بازی با 
سیستم بدون مهاجم دست برخواهد داشت 
یا با پیچ کردن آل کثیر و دیاباته به نیمکت فقط 
جهــت تنوع تاکتیکی و در صــورت گره خوردن 
بــازی در 20- 10 دقیقــه پایانــی از آنهــا اســتفاده 
خواهد کرد؟ استفاده از دیاباته به خاطر دوری 
طولانی مدتــش از مســابقه رســمی کــه بالغ بر 
ســه ماه بوده احتمال فیکس بودن او در بازی 
هفته شانزدهم را به حداقل می رساند اما سؤال 
اینجاســت که در صورت آماده شــدن شــیخ یا 
عیسی باز هم آنها نیمکت نشین خواهند بود؟

 
یک پیش بینی ساده

طبق شــایعات، پرســپولیس دنبــال یک گزینه 
خارجــی اســت تا جای خالــی لوکادیا را پر کند و 
بــا وجود ســختی ها دنبال یک مهاجــم ایده آل 
مثل شــهریار مغانلو می گردد. به نظر می رسد 
اگــر یحیــی به مهاجم ششــدانگ و تمام کننده 
مد نظرش برسد دوباره به همین سیستم 3-1-

2-4 باز خواهد گشت و از سایر مهاجمان روی 
نیمکت به عنوان بکاپ او استفاده می کند اما 
اگر اینچنین نشود احتمالاً با همین بازی بدون 
مهاجم در مســابقات حاضر می شــود و تنها در 
صــورت گــره خــوردن بازی و نیاز مبــرم به گل از 
مهاجم در ترکیب تیمش استفاده خواهد برد 

و تغییر سیستم می دهد.


